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P R O T O K Ó Ł  Nr XXVIII/13 

 

z obrad dwudziestej ósmej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VI kadencji, która odbyła się w dniu 

31 stycznia 2013 r. w sali sesyjnej Ratusza w Cieszynie. Sesję otworzył i prowadził 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Bolesław Zemła. Sesja rozpoczęła się o godz.15
00

,  a 

zakończyła o godz. 20
15

. 

 

 

Obecni: wg załączonej listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Informacja o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w placówkach oświatowych prowadzonych przez jednostkę 

samorządu terytorialnego – Gminę Cieszyn. 

6. Omówienie „Materiału wstępnego do opracowania Strategii Rozwoju Oświaty  

w Cieszynie”.  

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

7.1. przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny Miasta Cieszyna na lata 2013 – 

2015, 

7.2. nadania statutu Zespołowi Pieśni i Tańca Ziemi Cieszyńskiej im. Janiny Marcinkowej 

w Cieszynie, 

7.3. nadania statutu Cieszyńskiemu Ośrodkowi Kultury „Dom Narodowy”, 

7.4. zmiany uchwały nr XLIII/267/92 Rady Miejskiej w Cieszynie z dnia 30 grudnia 1992 

roku w sprawie utworzenia komunalnej instytucji kultury pod nazwą Teatr im. A. 

Mickiewicza w Cieszynie, 

7.5. nadania statutu Teatrowi im. Adama Mickiewicza w Cieszynie, 

7.6. nadania statutu Bibliotece Miejskiej w Cieszynie, 

7.7. zmiany uchwały nr LV/369/93 Rady Miejskiej w Cieszynie z dnia 25 listopada 1993 

roku w sprawie utworzenia i nadania statutu Książnicy Cieszyńskiej, 

7.8. nadania statutu Książnicy Cieszyńskiej, 

7.9. udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla Miasta Bielsko-Biała na 

dofinansowanie działalności Ośrodka Przeciwdziałania Problemom Alkoholowym w 

Bielsku-Białej, 

7.10. udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla Powiatu Cieszyńskiego 

na realizację zadania: „prowadzenie powiatowego ośrodka wsparcia dla osób dotkniętych 

przemocą w rodzinie”, 

7.11. określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się  

o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych, 

7.12. przyjęcia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest na terenie 

Gminy Cieszyn na lata 2013 – 2032”, 

7.13. wyznaczenia czasowej lokalizacji targowiska rolno-spożywczego przy ul. Sarkandra w 

Cieszynie, 

7.14. wyrażenia zgody na zwolnienie z obowiązku zbycia w drodze przetargu działki 

3/2 obręb 61, 
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7.15. zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży 

mieszkania, 

7.16. zmiany budżetu Miasta na 2013 rok, 

7.17. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2013 – 

2025. 

8. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna z realizacji uchwał Rady Miejskiej Cieszyna 

podjętych w II półroczu 2012 roku. 

9. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie między sesjami Rady. 

10. Sprawozdanie z działalności komisji Rady Miejskiej Cieszyna za rok  2012. 

11. Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski              i 

zapytania radnych. 

12. Wnioski Komisji Rady oraz Klubów Radnych. 

13. Oświadczenia i sprawy różne. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

x x x 

 

Przebieg obrad 

 

Ad 1. 

 

Dwudziestą ósmą sesję Rady Miejskiej Cieszyna otworzył i prowadził Przewodniczący Rady 

Pan Bolesław Zemła. 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 21 

radnych. 

Przewodniczący Rady przywitał Poseł na Sejm RP p. Aleksandrę Trybuś, radną Rady 

Powiatu Cieszyńskiego p. Beatę Sabath, radnego Rady Powiatu Cieszyńskiego p. Ryszarda 

Macurę,  Burmistrza Miasta Cieszyna p. Mieczysława Szczurka,  I Z-cę Burmistrza Miasta p. 

Jana Matuszka, II Z-cę Burmistrza Miasta p. Adama Swakonia, Skarbnik Miasta p. Alicję 

Dąbrowską, Sekretarza Miasta p. Ryszarda Mazura, dyrektorów jednostek organizacyjnych, 

naczelników wydziałów Urzędu Miejskiego, przedstawicieli prasy lokalnej oraz publiczność. 

 

Ad 2. 

 

Bolesław Zemła – zapytał o uwagi do przedstawionego porządku obrad. 

 

Adam Wójtowicz – zapytał, dlaczego w porządku obrad sesji nie znalazł się projekt uchwały 

w sprawie ustalenia szczegółowych zasad za pobyt w mieszkaniach chronionych. 

 

Bolesław Zemła – odpowiedział, że Burmistrz Miasta pismem z dnia 17 stycznia br. zwrócił 

się o dokonanie korekty planu pracy Rady w związku z koniecznością przeprowadzenia 

konsultacji społecznych do w/w projektu uchwały. 

 

Alicja Wlach – zapytała dlaczego w porządku obrad nie znalazł się projekt uchwały w 

sprawie uchwalenia miejscowego planu dla terenu Hajduka – Bobrecka. Komisja Urbanistyki 

poświęciła dodatkowe posiedzenie temu tematowi, na którym było powiedziane, że 

wszystkim zależy na tym, aby plan uchwalić jak najszybciej. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, że radni pytali, czy nie lepiej by 

było, aby w pierwszej kolejności uchwalić studium uwarunkowań i kierunków 
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zagospodarowania przestrzennego, a później na bazie studium, uchwalić plan. Sugestie te 

zostały wzięte pod uwagę i dlatego nie ma w porządku obrad tego projektu uchwały. Na 

pytania radnych dot. studium odpowiedział, że powstanie ono w ciągu kilku najbliższych 

miesięcy. 

 

Ad 3. 

 

Bolesław Zemła – zapytał o uwagi do protokołu z sesji, która odbyła się w dniu 20 grudnia 

2012 roku. 

Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

 Przewodniczący Rady stwierdził, iż tym samym w/w protokół został przez Radę przyjęty. 

 

Ad 4. 

 

Bolesław Zemła – udzielił głosu p. Ryszardowi Macurze, Prezesowi Stowarzyszenia 

„Wszechnica”, które wystąpiło z inicjatywą upamiętnienia żołnierzy polskiego podziemia 

niepodległościowego, zamordowanych przez władze komunistyczne, na mocy wyroków 

śmierci wydawanych w budynku Ratusza, poprzez wmurowanie tablicy pamiątkowej 

„Żołnierzy Wyklętych”.  

 

Ryszard Macura – przedstawił propozycję napisu na tablicy „Żołnierzy Wyklętych” w 

Cieszynie i podziękował za poparcie inicjatywy Stowarzyszenia „Wszechnica”. Następnie 

przedstawił planowane na dzień 1 marca 2013 roku uroczystości. 

 

Bolesław Zemła – udzielił głosu Posłance na Sejm RP p. Aleksandrze Trybuś. 

 

Aleksandra Trybuś – poinformowała, że przyłączyła się do zamieszczonego w prasie apelu 

Burmistrza Miasta dot. zachęcania rodziców do posyłania dzieci w wieku 6 lat do szkoły i 

otworzyła własną kampanię na rzecz sześciolatków w szkołach. Obowiązek szkolny dla 

sześciolatków obowiązywać będzie już od 2014 roku. 

 

Ad 5. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił informację Burmistrza Miasta o wysokości średnich 

wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w placówkach 

oświatowych prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego – Gminę Cieszyn. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad w/w informacją i przyjęła ją do wiadomości. 

 

Ad 6. 

 

Bolesław Zemła – otworzył dyskusję nad  „Materiałem wstępnym do opracowania strategii 

Rozwoju Oświaty w Cieszynie”.  

Materiał ten stanowi załącznik do protokołu. 

 

Burmistrz Miasta – przypomniał, że wielokrotnie ze strony radnych pojawiały się wnioski o 

to, aby stworzyć strategię oświatową dla Cieszyna. Materiał, który został radnym przekazany 

powstał dzięki współpracy Ośrodka Kształcenia Samorządu Terytorialnego im. W. Pańki w 

Katowicach i Małopolskiego Instytutu Samorządu Terytorialnego i Administracji w 

Krakowie. Jest to materiał wyjściowy do dalszych dyskusji, dalszych prac Rady nad strategią.  
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Piotr Modrzewski Małopolski Instytut Samorządu Terytorialnego i Administracji w Krakowie 

– zabierając głos stwierdził, że problemy oświatowe zaczynają dotyczyć coraz więcej miast w 

Polsce i dlatego MISTiA postanowił wyjść na przeciw tym diagnozowanym problemom i 

pokazywać pewne możliwości zmian i kierunki rozwoju, które mogłyby istniejące systemy 

lokalne usprawniać. W założeniach opracowania, które zostało przygotowane dla Cieszyna 

jest to, żeby w pewien sposób pokazać kierunki i możliwości w jakich system oświaty można 

modyfikować. Są to wskazania, które oddają pewien obraz, choć zdają sobie sprawę, że 

będzie to obraz niepełny. Przygotowując materiał opierano się głównie na danych 

statystyczny systemu informacji oświatowej GUS, systemu analiz samorządowych oraz 

wszystkich danych, które są dostępne w sprawozdawczości samorządowej i tych, które 

udostępniło Miasto.  

Następnie za pomocą prezentacji multimedialnej omówił „ Materiał wstępny do opracowania 

Strategii Rozwoju Oświaty w Cieszynie”.  

 

Halina Bocheńska – odczytała opinię Klubu Radnych „Niezależni”, która została 

przedstawiona na posiedzeniu Komisji Oświaty w dniu 28 stycznia br. 

Opinia ta stanowi załącznik do protokołu. 

 

Bolesław Zemła – zapoznała Radę z wnioskiem radnego Krzysztofa Heroka, w którym 

wnioskuje aby rekomendacje wskazane w materiale nie zostały uznane jako zalecenia do 

natychmiastowej realizacji, a w/w opracowanie zostało potraktowane jako materiał 

wyjściowy do przeprowadzeniach szerokich konsultacji społecznych i debaty na temat 

powstania strategii rozwoju oświaty w Cieszynie. Dodał, iż uważa, że Rada powinna ten 

wniosek przyjąć w drodze głosowania. 

 

Krzysztof Herok – dodał, że przedstawione opracowanie wzbudziło dość wielkie emocje i 

dlatego wymaga przeprowadzenia bardzo szerokich konsultacji, stąd jego wniosek, który 

powinien zostać przez Radę przegłosowany. 

 

Eugeniusz Raabe – przedstawił stanowisko Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, które mówi, 

że Komisja popiera w całej rozciągłości uwagi, zastrzeżenia i sugestie zawarte w opinii Klubu 

Radnych „Niezależni”. Dodał, że również jego zdaniem przygotowany materiał należy 

traktować jako zaczyn do otwarcia szerokich konsultacji. Przychylił się również do wniosku 

radnego Krzysztof Heroka. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odnosząc się do wypowiedzi Przewodniczącego 

Komisji Oświaty powiedział, że nie powstała żadna strategia, bo są to tylko wyjściowe 

założenia do dyskusji.  

Zwracając się do radnego K. Heroka stwierdził, iż nie bardzo rozumie potrzebę głosowania 

jego wniosku, bo jak powiedział wcześniej są to wyjściowe założenia do dyskusji. Strategię 

dla oświaty i tak musi uchwalić Rada. Jeśli chodzi o kwestię zlecenia opracowania strategii 

przez urzędników miejskich to jest głęboko przekonany o tym, że byłoby to opracowanie 

tendencyjne, na korzyść tego, kto by je przygotowywał. Zlecił przygotowanie materiału 

dwom firmom, które są znane z troski o losy samorządu i co do tego nikt chyba nie ma 

wątpliwości. Dodał, że jest bardzo zadowolony z początku burzliwej dyskusji, bo to świadczy 

o tym, że firma rzetelnie wywiązała się z zadania i przedstawiła rozwiązania może bardzo 

kontrowersyjne, ale takie nad którymi Rada będzie musiała dalej pracować. Kończąc 
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powiedział, że na trwającej sesji nie proponuje Radzie nic do przyjęcia. Zgłoszone uwagi 

muszą być natomiast wzięte pod uwagę w dalszych pracach komisji. 

 

Kazimierz Kawulok – odnosząc się do aspektu ekonomicznego zapytał, jaki byłby to procent 

budżetowy w wydatkach na oświatę, dot. to kwoty 300 tys. zł. 

 

Piotr Modrzewski – odpowiedział, że byłoby to 4 do 5 % poniżej udziału.  

 

Kazimierz Kawulok – dodał, że 300 tys. to jeden procent wydatków na oświatę w Cieszynie. 

Warto się zastanowić, co i czy warto coś zmieniać dla tego jednego procenta. Taka jest jego 

ocena. 

 

Piotr Modrzewski – ponownie zabierając głos powiedział, że ten 1% jest w tym momencie. 

Jeśli tendencje, które zauważyli będą się pogłębiać w najbliższych latach to później może to 

być 5, 10 i więcej procent. Jego zdaniem nie należy bagatelizować tej diagnozy. 

 

Adam Wójtowicz – stwierdził, iż opracowanie wyjściowych założeń do dyskusji, gdzie 

przedstawiono suche dane i zaproponowano rozwiązania kontrowersyjne i wydanie na to 25 

tys. zł uważa za skandal. Dlatego Komisja Oświaty wnioskowała, aby zrobić to własnym 

sumptem. Szkoda, że Burmistrz nie korzysta z prężnie działającego zasobu MGO, który z 

pewnością  podjąłby się tego zadania za 10% wartości poniesionych kosztów. 

 

Andrzej Łukasiak – zapytał, o tendencje szkół i przedszkoli niepublicznych. Jeśli się okaże, 

że szkoły niepubliczne będą zamykane to pojawi się nadmiar uczniów w szkołach 

publicznych i będzie to problem, który należy zauważać. 

 

Piotr Modrzewski – odpowiedział, że koszty opracowania to przede wszystkim koszty 

zatrudnienia specjalistów z dziedziny oświaty. Co do szkół niepublicznych to wyjaśnił, że 

wynika to bardziej z zasobności mieszkańców niż czynników takich, na które samorząd może 

wpływać. 

 

Adam Wójtowicz – ponownie zabierając głos powiedział, że w materiale jest nieprawdziwa 

informacja mówiąca o malejącej liczbie dzieci w przedszkolach. Cieszyn ma problem z 

przepełnionymi przedszkolami, bo przedszkola przekraczały ustawową liczbę 25 dzieci na 

jeden oddział przedszkolny. Zupełnie oderwane są od rzeczywistości próby łączenia szkół i 

przedszkoli. 

 

Krzysztof Wantulok – przedstawił stanowisko Klubu Radnych „Wspólnota dla Cieszyna” dot. 

przedstawionego materiału. Klub „WdC” uważa, że jest to pierwszy krok do opracowania 

strategii rozwoju oświaty w Cieszynie, gdyż jak sama nazwa wskazuje jest to materiał 

wstępny i przygotowany przez firmę zewnętrzną. Zawiera on dane statystyczne, które 

owszem będzie można wykorzystać przy tworzeniu strategii. Analiza stanu oświaty oraz 

wnioski i rekomendacje zawarte w tym dokumencie są przedstawione od strony ekonomiczno 

– finansowej. Zespół, który będzie przygotowywał strategię będzie musiał ten materiał 

przeanalizować, ale łącząc go z procesem wychowawczo – dydaktycznym, specyfiką oświaty, 

uwarunkowaniami środowiskowymi, a przede wszystkim dobrem naszych dzieci i ich 

przyszłości. 

 

Olgierd Lizoń – stwierdził, iż analiza została bardzo dobrze przeprowadzona, jest to bardzo 

dobry dokument, czytelnie pokazujący że Miasto stacza się w dół. Spadająca dzietność, to 
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informacja, że trzeba już myśleć o likwidacji przedszkoli, łączeniu szkół. Materiał  mówi o 

tym, że w Cieszynie nie ma przedsiębiorczości, nie przychodzą do Miasta inwestycje, które 

dają miejsca pracy, nie przychodzą nowi mieszkańcy. Dlatego warto nad tymi problemami się 

pochylić i myśleć o strategii rozwoju miasta, a nie o tym, czy zlikwidować jedną, czy dwie 

stołówki. Bez strategii rozwoju miasta przedszkola za niedługo być może będą miejscem, 

gdzie będą mieszkać emeryci. 

 

Maria Liwczak – zapytała, czy łączenie stołówek i placówek oświatowych wynika z 

doświadczenia, czy z czystych kalkulacji ekonomicznych. Ponadto w materiale nie 

uwzględniono ilości nauczycieli, którzy są na urlopach dla poratowania zdrowia. Nie 

uwzględniono też klas sportowych. 

 

Eugeniusz Raabe – zapytał, czy i jak można taką analizę z wyciągnięciem wniosków i 

rekomendacji przeprowadzić bez wizytowania placówek oświatowych. 

 

Piotr Modrzewski – odpowiedział, że właśnie dlatego aby opracowanie było obiektywne nie 

przeprowadzono wizytacji. Chciano to zrobić niezależnie i ekspercko, nie wchodząc w 

zależności środowiskowe. Takie podejście zewnętrzne na pewno zawiera obiektywizm. Dalej 

poinformował, że więcej niż połowa ich rekomendacji została przyjęta do realizacji przez 

gminy, z którymi współpracowali. Nie da się przeprowadzić zmian w oświacie bez kosztów 

społecznych, taka jest specyfika tej dziedziny. Jeśli chodzi o zespoły integracyjne to 

proponują stworzyć jeden zespół szkół integracyjnych z SP2, gdzie już oddziały integracyjne 

funkcjonują, i G2. Gimnazjum Nr 3 nadal był funkcjonowało na obecnych warunkach. Dla 

uczniów tych szkół nic by się nie zmieniło, uczniowie nadal by przychodzili do tych samych 

budynków. Jeśli chodzi o łączenie stołówek to rzeczywiście jest to kontrowersyjna 

propozycja, ale przez niektórych podejmowana. Przypomniał o tym, że w 2014 roku powstaje 

obowiązek pójścia do szkół dzieci sześcioletnich, w związku z czym pojawią się miejsca w 

przedszkolach publicznych. 

 

Krzysztof Kasztura – jego zdaniem materiał jest dobrze przygotowany i dobrze się stało, że to 

zostało zrobione przez firmę zewnętrzną. Inną kwestią jest ocena zawartych w nim 

rekomendacji i wniosków. 

 

Marta Kawulok – wypowiedziała się przeciwko propozycji łączenia szkół i likwidacji SP7, do 

której chodzą uczniowie z sąsiednich gmin i innych rejonów Cieszyna. W tej sytuacji nie 

można patrzeć tylko na dane demograficzne, małe szkoły są bardzo przyjazne dla uczniów. 

Aspekt finansowy jest ważny, ale chyba najważniejsze jest dobro ucznia. 

 

Adam Wójtowicz – stwierdził, iż w jego ocenie przedstawiony materiał nie jest nawet 

rzetelnie przygotowany, bo analizując dane czysto statystyczne można odnieść wrażenie, że 

liczba dzieci w przedszkolach spada, ale spada m.in. dlatego, że liczebność dzieci w 

oddziałach zmniejsza się do dopuszczalnej liczby 25. Przedstawienie danych statystycznych, 

stwierdził, każdy zrobi obiektywnie bo to jest zestawienie liczb i cyfr. Nieobiektywna może 

być analiza w/w danych, a w tym przypadku analiza została oderwana od rzeczywistości. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiadając na zarzuty dot. łączenia przedszkoli 

powiedział, że np. w Przedszkolu Nr 19 jest miejsca na 2 pełne oddziały, a funkcjonuje tylko 

jeden. 
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Czesław Banot – zwrócił uwagę, że w materiale nie mówi się nic o możliwościach 

technicznych obniżania kosztów oświaty np. poprzez montaż baterii fotowoltaicznych na 

obiektach sportowych. Byłyby to może większe oszczędności niż przeniesienie księgowości 

ze szkół do ZOJO. 

 

Kazimierz Kabiesz – powiedział, że o stanie i rozwoju oświaty decyduje  ilość dzieci oraz 

odpowiedni zespół pedagogiczny, który będzie powodował, że rodzice będą chcieli posyłać 

dzieci do konkretnej placówki. Jako wieloletni dyrektor placówki oświatowej wie, że nie da 

się obronić czegoś, co jest nieekonomiczne. Takie są dzisiaj realia, a omawiany dokument 

mówi o tym, co się musi stać. 

 

Halina Bocheńska – stwierdziła, iż oszczędności w oświacie powinny być wprowadzane w 

ostateczności, bo to są oszczędności na naszych dzieciach. 

 

Bolesław Zemła – zaproponował zmierzanie do zamknięcia dyskusji i przystąpienie do 

przegłosowania wniosku radnego Krzysztofa Heroka. 

 

Janina Cichomska – stwierdziła, iż nie widzi potrzeby głosowania wniosku radnego K. 

Heroka ponieważ Rada dyskutowała nad wstępnym materiałem, a nie nad czymś co byłoby 

już przyjmowane. Po dzisiejszej sesji prace powinna rozpocząć właściwa komisja Rady i 

grupy radnych i sformułować główne cele strategii. Jest przekonana, że inwestowanie w 

oświatę to inwestowanie w rozwój społeczności lokalnej. 

 

Halina Bocheńska – stwierdziła, iż nie wie, czy przedłożony materiał był uznawany tylko i 

wyłącznie jako wstępny skoro radny A. Łukasiak otrzymał odpowiedź na zapytanie, czy będą 

szkoły łączone. Odpowiedź mówi,  że jeżeli Rada w lutym podejmie taką decyzję to od 

września szkoły będą łączone. Z tego wynika, że to nie jest do końca materiał wstępny. 

 

Eugeniusz Raabe – powiedział, że on również zapoznał się z odpowiedzią na zapytanie 

radnego A. Łukasiak i również w jego ocenie wniosek radnego K. Heroka jest zasadny. 

 

Andrzej Łukasiak – stwierdził, iż przygotowany materiał uznaje za wstępny. Uważa, że Rada 

powinna wiedzieć o pewnych przewidywanych działania i to zostało w tym materiale zawarte. 

Jeżeli przyjmiemy ten materiał jako wyjściowy to nie jest on do zakwestionowania. Do tego 

materiału trzeba dołożyć realia jakie panują w Cieszynie i może wtedy da się połączyć nie 

jedną szkołę, ale więcej szkół. 

 

 Z-ca Burmistrza Miasta Jan Matuszek – stwierdził, iż jego zdaniem obawy radnych są na 

wyrost. Sam tytuł tego punktu porządku obrad to: „Omówienie Materiału wstępnego do 

opracowania Strategii Rozwoju Oświaty w Cieszynie”, nie mówi się tutaj o decyzjach a tylko 

o omówieniu materiału sporządzonego przez firmę, której to zostało zlecone. Odpowiedź na 

zapytanie radnego A. Łukasiaka , czy możliwe są do utworzenia zespoły szkół,  dotyczyła 

zupełnie innej sytuacji. Możliwe jest utworzenie zespołów szkół, ale żeby to zrobić potrzebne 

są decyzje najpóźniej w miesiącu lutym, żeby można to było wprowadzić od września. Nikt 

nie sformułował w w/w odpowiedzi tezy, że w miesiącu lutym zostanie postawiony wniosek o 

łączeniu szkól. Wskazano ścieżkę, która jest niezbędna, aby było to możliwe.  

 

Krzysztof Herok – podtrzymał swój wniosek. 
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Tomasz Szkaradnik radca prawny –  zabierając głos wyjaśnił, że § 28 Statutu Miasta 

dokładnie określa jakie wnioski mogą być przez Radę głosowane. Wniosek radnego 

Krzysztofa Heroka nie mieści się w katalogu wymienionych tam wniosków. 

 

Bolesław Zemła – stwierdził, iż w/w wyjaśnienie radcy prawnego zamyka sprawę i wniosek 

radnego Krzysztofa Heroka nie będzie głosowany. 

 

Ad 7.1. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny Miasta Cieszyna na lata 2013 – 2015. 

 

Janina Cichomska – odczytała pozytywną opinię Komisji Zdrowia do projektu uchwały. 

 

Czesław Banot – stwierdził, iż w jego ocenie w Programie zabrakło sportu, który z pewnością 

pomaga w prawidłowym funkcjonowaniu rodziny. 

 

Bolesław Zemła – wobec braku dalszych głosów w dyskusji poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny Miasta Cieszyna na 

lata 2013 – 2015 Rada podjęła 19 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

Ad 7.2. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt II uchwały w sprawie nadania statutu Zespołowi Pieśni 

i Tańca Ziemi Cieszyńskiej im. Janiny Marcinkowej. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – poinformował, że projekt II powstał na wniosek 

Komisji Oświaty Kultury i Sportu. W statucie Zespołu Pieśni i Tańca Ziemi Cieszyńskiej 

dopisano paragraf 11 w brzmieniu: „Szczegółową organizację Zespołu określa regulamin 

organizacyjny  nadawany przez dyrektora  instytucji, po zasięgnięciu opinii Burmistrza 

Miasta, a także opinii działających w Zespole organizacji związkowych i stowarzyszeń 

twórców”. Pozostałe paragrafy zmieniają odpowiednio numerację. Uzupełnienie to 

podyktowane jest intencją ujednolicenia wszystkich statutów instytucji kultury Miasta 

Cieszyna. 

 

Eugeniusz Raabe – przypomniał, że Komisja Oświaty złożyła również wniosek, aby 

dyrektorzy jednostek kultury wybierani byli w drodze konkursu. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, że obowiązek przeprowadzania 

konkursów wynika bezpośrednio z ustawy. Ustawa daje też burmistrzowi  możliwość 

podejmowania samodzielnych decyzji, czy przeprowadzić konkurs, czy też nie, w sytuacji 

kiedy do pracy dyrektora nie ma uwag.  

Przypomniał, że już wcześniej zobowiązał się przed Radą, że będzie ogłaszał konkursy na 

wolne stanowiska. 

 

Eugeniusz Raabe – poprosił o stanowisko radcy prawnego w tej sprawie. 
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Tomasz Szkaradnik radca prawny – odpowiedział, że jego w przekonaniu zapis dot. 

konkursów reguluje przepis ustawowy, w związku z czym nie mogą tego regulować zapisy 

uchwały Rady Miejskiej, choć w piśmiennictwie prawniczym są też odrębne zdania. 

Na pytania radnych dot. konsultacji społecznych odpowiedział, iż jego zdaniem 

wprowadzenie autopoprawki nie wymaga przeprowadzenia ponownych konsultacji. 

 

Eugeniusz Raabe – odpowiedział, że jeśli to jest możliwe to zapis o konkursach powinien się 

znaleźć we wszystkich statutach. 

 

Adam Wójtowicz - zawnioskował o przegłosowanie wniosku Komisji OKS dot. wybierania 

dyrektorów jednostek kultury w drodze konkursu. 

 

Eugeniusz Raabe – podtrzymał wniosek Komisji OKS. 

 

Krzysztof Kasztura – wobec zaistniałej sytuacji złożył wniosek o wycofanie wszystkich 

projektów uchwał w sprawie statutów i skierowania ich do opracowania do Komisji Oświaty. 

 

Eugeniusz Raabe – zabrał głos przeciwko wnioskowi radnego K. Kasztury. 

 

Tomasz Szkaradnik radca prawny – wyjaśnił, iż wniosek Komisji nie może zostać 

przegłosowany ponieważ nie jest właściwie sformułowany, nie mówi gdzie i jak konkretnie 

proponowana zmiana ma zostać zapisana. 

 

Bolesław Zemła – poddał pod głosowanie jako najdalej idący wniosek radnego K. Kasztury. 

 

Za wnioskiem o odesłanie projektów uchwał do Komisji Oświaty głosowało 4 radnych, 11 

radnych głosowało przeciw wnioskowi, a 6 radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Bolesław Zemła - stwierdził, iż wniosek radnego K. Kasztury został przez Radę odrzucony. 

Następnie ogłosił przerwę dla sformułowania wniosku Komisji Oświaty o zapisanie w 

statutach jednostek kultury, iż dyrektorzy tych jednostek wybierani są w drodze konkursu. 

Następnie ogłosił przerwę. 

 

Po przerwie 

 

Bolesław Zemła – udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji OKS radnemu Eugeniuszowi 

Raabe. 

 

Eugeniusz Raabe – poinformował Radę, że Komisja Oświaty wycofała swój wniosek. 

 

Bolesław Zemła – wobec wycofania wniosku poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie nadania statutu Zespołowi Pieśni i Tańca Ziemi Cieszyńskiej im. Janiny 

Marcinkowej Rada podjęła 16 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się. 

 

Eugeniusz Raabe – odpowiadając na pytanie radnego Adama Wójtowicz dlaczego Komisja 

OKS wycofała wniosek powiedział, że nadzór prawny Wojewody mógłby zakwestionować 

wprowadzenie do uchwały obligatoryjnego konkursu, bo byłoby to sprzeczne z ustawą. 

Stanowisko to zostało skonsultowane z Komisją i Komisja postanowiła o wycofaniu wniosku. 
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Ad 7.3. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt II uchwały w sprawie nadania statutu Cieszyńskiemu 

Ośrodkowi Kultury „Dom Narodowy”. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – w statucie Cieszyńskiego Ośrodka Kultury Dom 

Narodowy w paragrafie 16, pkt 1 proponuje się dopisać  ust. 7)  w brzmieniu: „usług 

transportowych”, rozszerzając w ten sposób katalog prowadzonej przez instytucję kultury 

działalności gospodarczej. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad w/w projektem. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie nadania statutu Cieszyńskiemu Ośrodkowi Kultury „Dom Narodowy” 

Rada podjęła 18 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 7.4. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XLIII/267/92 

Rady Miejskiej w Cieszynie z dnia 30 grudnia 1992 roku w sprawie utworzenia komunalnej 

instytucji kultury pod nazwą Teatr im. A. Mickiewicza w Cieszynie. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad w/w projektem. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr XLIII/267/92 Rady Miejskiej w Cieszynie z dnia 30 

grudnia 1992 roku w sprawie utworzenia komunalnej instytucji kultury pod nazwą Teatr im. 

A. Mickiewicza w Cieszynie Rada podjęła jednogłośnie 20 głosami za. 

 

Ad 7.5. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania statutu Teatrowi im. 

Adama Mickiewicza w Cieszynie. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad w/w projektem. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie nadania statutu Teatrowi im. Adama Mickiewicza w Cieszynie Rada 

podjęła 18 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 7.6. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania statutu Bibliotece 

Miejskiej w Cieszynie. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad w/w projektem. 
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Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie nadania statutu Bibliotece Miejskiej w Cieszynie Rada podjęła 18 

głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 7.7 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LV/369/93 

Rady Miejskiej w Cieszynie z dnia 25 listopada 1993 roku w sprawie utworzenia i nadania 

statutu Książnicy Cieszyńskiej. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad w/w projektem. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany uchwały nr LV/369/93 Rady Miejskiej w Cieszynie z dnia 25 

listopada 1993 roku w sprawie utworzenia i nadania statutu Książnicy Cieszyńskiej Rada 

podjęła jednogłośnie, 20 głosami za. 

 

Ad 7.8. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania statutu Książnicy 

Cieszyńskiej. 

 

Rada nie podjęła dyskusji nad w/w projektem. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie nadania statutu Książnicy Cieszyńskiej Rada podjęła jednogłośnie, 20 

głosami za. 

 

Ad 7.9. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 

postaci dotacji celowej dla Miasta Bielsko-Biała na dofinansowanie działalności Ośrodka 

Przeciwdziałania Problemom Alkoholowym w Bielsku-Białej. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – dodał, iż projekt uchwały jest kontynuacją umów 

zawieranych z Izbą Wytrzeźwień w Bielsku-Białej. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła pozytywna opinię Komisji Zdrowia do projektu uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla Miasta 

Bielsko-Biała na dofinansowanie działalności Ośrodka Przeciwdziałania Problemom 

Alkoholowym w Bielsku-Białej Rada podjęła jednogłośnie, 21 głosami za. 
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Ad 7.10. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 

postaci dotacji celowej dla Powiatu Cieszyńskiego na realizację zadania: „prowadzenie 

powiatowego ośrodka wsparcia dla osób dotkniętych przemocą w rodzinie”. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła pozytywna opinię Komisji Zdrowia do projektu uchwały. 

 

Maria Liwczak – przedstawiła pozytywna opinię Komisji Finansów do projektu uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla Powiatu 

Cieszyńskiego na realizację zadania: „prowadzenie powiatowego ośrodka wsparcia dla osób 

dotkniętych przemocą w rodzinie” Rada podjęła 19 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym 

się. 

 

Ad 7.11. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie 

powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 

działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 

ciekłych. 

 

Kazimierz Kabiesz – przedstawił pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej do 

projektu uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający 

się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych Rada podjęła jednogłośnie, 20 głosami 

za. 

 

Ad 7.12. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Programu usuwania 

azbestu i wyrobów zawierających azbest na terenie Gminy Cieszyn na lata 2013 – 2032”. 

 

Kazimierz Kabiesz – przedstawił pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej do 

projektu uchwały. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła pozytywna opinię Komisji Zdrowia do projektu uchwały. 

 

Adam Wójtowicz – zapytał, czy Gmina złożyła wniosek o dofinansowanie Programu. 

 

Aleksander Dorda Naczelnik Wydziału OSR – odpowiedział, że  uchwalenie Programu jest 

jednym z wymogów, aby móc wystąpić z wnioskiem o środki pomocowe. Po podjęciu 

uchwały rozpoczną się prace nad wnioskiem, ale żeby uzyskać dofinansowanie musi być też 
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zgoda i zainteresowanie mieszkańców, a ono jest malejące. Na terenie Cieszyna są 193 

budynki pokryte dachem azbestowym. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie przyjęcia „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest 

na terenie Gminy Cieszyn na lata 2013 – 2032” Rada podjęła jednogłośnie, 20 głosami za. 

 

Ad 7.13. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyznaczenia czasowej lokalizacji 

targowiska rolno-spożywczego przy ul. Sarkandra w Cieszynie. 

 

II Zastępca Burmistrza Miasta Adam Swakoń – przy pomocy prezentacji multimedialnej 

przedstawił projekt realizacji czasowego targowiska na terenie tzw. „starego lodowiska”. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie wyznaczenia czasowej lokalizacji targowiska rolno-spożywczego przy ul. 

Sarkandra w Cieszynie Rada podjęła jednogłośnie, 20 głosami za. 

 

Ad 7.14. 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zwolnienie z 

obowiązku zbycia w drodze przetargu działki 3/2 obręb 61. 

 

Maria Liwczak – przedstawiła pozytywna opinię Komisji Finansów do projektu uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zwolnienie z obowiązku zbycia w drodze przetargu 

działki 3/2 obręb 61 Rada podjęła jednogłośnie, 20 głosami za. 

 

Ad 7.15 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zgody na odstąpienie od żądania 

zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży mieszkania. Dodał, że projekt ten został 

wprowadzony do porządku obrad z inicjatywy grupy radnych. 

 

Alicja Wlach – przypomniała, że 5 grudnia 2012 roku napisał do Rady Miejskiej p. Dariusz 

Czernik. Pismo to jest skutkiem otrzymanej przez niego odpowiedzi z Urzędu Miejskiego, 

która mówi, że jeśli chce uniknąć konsekwencji zwrotu zwaloryzowanej bonifikaty, którą 

uzyskała jego babcia kupując mieszkanie od Gminy, to powinien wystąpić do Rady Miejskiej 

ze stosownym wnioskiem o wydanie zgody na odstąpienie od żądania zwrotu bonifikaty i taki 

wniosek do Rady wpłynął. Rada wnioskiem p. D. Czernika jest zobowiązana do podjęcia 

decyzji, a decyzja Rady następuje w formie uchwały. To są powody zaproponowania 

omawianego projektu uchwały.  

Ten projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu Komisji Urbanistyki, gdzie padła 

propozycja, aby wprowadzić poprawkę, która mówi, że uzyskane środki ze sprzedaży 

mieszkania zostaną przeznaczone na poprawę warunków mieszkaniowych. Projekt II uchwały 
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został przygotowany, ale radca prawny odmówił jego parafowania ponieważ wyrażona zgoda 

nie może być niczym warunkowana. 

 

Tomasz Szkaradnik radca prawny – wyjaśnił, iż co do zasady, to zwrot bonifikaty za lokal 

mieszkalny jest obligatoryjny w przypadku kiedy osoba, która nabyła ten lokal z bonifikatą 

zbyła go przed okresem 5 lat od nabycia. Ustawodawca wprowadził zapisy, z których wnika, 

że osoba może zbyć kupione mieszkanie nawet w okresie pięcioletnim, ale musi spełnić 

wymóg, iż uzyskane środki przeznaczone zostaną w ciągu 12 miesięcy na nabycie innego 

lokalu mieszkalnego, albo nieruchomości na cele mieszkaniowe. Wprowadzone zostały 

również regulacje dotyczące osoby bliskiej tzn. że, babcia, która kupiła lokal może go 

darować wnuczkowi. Kolejne zapisy ustawy w kwestii zwrotu bonifikaty, dotyczą tylko tej 

głównej reguły. Nic nie mówi się o osobie wtórnej, która nabyła mieszkanie np. w formie 

darowizny. Osoba obdarowana może zbyć nieruchomość tylko w przypadku kiedy burmistrz 

odstąpi od żądania zwrotu bonifikaty, po wyrażeniu zgody przez Radę Miejską. Zgoda taka 

nie może być warunkowana. 

 

Adam Wójtowicz – zapytał, czy Rada nie złamie prawa jeśli podejmie uchwałę, a jeśli nie 

podejmie uchwałę to jakie będą tego konsekwencje. 

 

Tomasz Szkaradnik radca prawny – odpowiedział, że dla osoby, która złożyła wniosek 

żadnych konsekwencji nie będzie.  

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – przypomniał, że na podstawie uchwalonej przez 

Radę Miejską w 2011 roku uchwały w sprawie warunków udzielania bonifikat i wysokości 

stawek procentowych przy  sprzedaży lokali mieszkalnych w 2012 roku sprzedano 95 

mieszkań. W uzasadnieniu do omawianego projektu uchwały grupa radnych mówi o tym,  że 

nie będzie to miało większych skutków finansowych dla Miasta. Podjęcie dzisiaj tej uchwały 

to skutek finansowy dla Miasta w wysokości kilkudziesięciu tysięcy złotych. Boi się jednak, 

że jeżeli Rada podejmie tę uchwałę, to w ten sposób zostanie stworzona „furtka” i może się 

okazać, że pojawi się wielu takich wnioskodawców. W omawianym przypadku kwota 

bonifikaty sięga 50 tys. zł.  

 

Maria Liwczak – przedstawiła negatywną opinię Komisji Finansów do projektu uchwały. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Za przyjęciem uchwały głosowało 3 radnych, przeciw uchwale głosowało 11 radnych, a 6 

radnych wstrzymało się od głosu. 

 

Bolesław Zemła – stwierdził, iż w ten sposób Rada nie wyraziła zgody na odstąpienie od 

żądania zwrotu bonifikaty udzielonej przy sprzedaży mieszkania. 

 

Ad 7.16 

 

Bolesław Zemła - przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta na 2013 

rok. 

 

Maria Liwczak – przedstawiła pozytywną opinię Komisji Finansów do projektu uchwały. 
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Adam Wójtowicz – zabierając głos powiedział, że będzie głosował przeciw zmianie budżetu 

ponieważ zawiera ona propozycję wydatkowania z budżetu Miasta kwoty ok. 1 mln zł 

wiadomo tylko gdzie, ale nie wiadomo na co. 

 

Krzysztof Herok – zaapelował o zmianę przedstawionej na spotkaniu przedsesyjnym 

infrastruktury zagospodarowania Cieślarówki, gdzie planuje się m.in. budowę ścianki 

wspinaczkowej bo np. w mieście jest już jedna ścinka wspinaczkowa. Trzeba się zastanowić, 

czy warto wydawać tyle pieniędzy na coś co już istnieje i w jakim stopniu planowana 

infrastruktura będzie wykorzystywana. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany budżetu Miasta na 2013 rok Rada podjęła 13 głosami za, przy 2 

głosach przeciw i 4 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 7.17 

 

Bolesław Zemła – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2013 – 2025. 

 

Rada nie podjęła dyskusji na w/w projektem. 

 

Bolesław Zemła – poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2013 

– 2025 Rada podjęła 14 głosami za, przy 2 głosach przeciw i 3 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad 8. 

 

Bolesław Zemła – zapytał o ewentualne uwagi do przedłożonego Radzie sprawozdania 

Burmistrza Miasta Cieszyna z realizacji uchwał Rady Miejskiej Cieszyna podjętych w II 

półroczu 2012 roku. 

 

Rada nie wniosła uwag do sprawozdania, sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu  sesji. 

 

Ad 9. 

 

Bolesław Zemła – zapytał o ewentualne uwagi  do przedłożonego Radzie sprawozdania z 

działalności Burmistrza Miasta w okresie między sesjami Rady. 

 

Rada nie wniosła uwag do sprawozdania, sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu  sesji. 

 

Ad 10. 

 

Bolesław Zemła – poinformował Radę, że na jego ręce wpłynęły sprawozdania wszystkich 

komisji Rady z działalności w 2012 roku. 

Z treścią sprawozdań można zapoznać się w Biurze Rady Miejskiej lub w Biuletynie 

Informacji Publicznej. 

Sprawozdania stanowią załącznik do protokołu sesji. 
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Ad 11. 

 

Marta Kawulok Wiceprzewodnicząca Rady - przejmując prowadzenie obrad przedstawiła 

zgłoszone interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

Następnie zwracała się do radnych z pytaniem, czy otrzymali odpowiedzi na złożone 

wcześniej interpelacje, wnioski i zapytania, czy odpowiedzi są zadawalające i czy życzą sobie 

je skomentować. 

Z rejestrem interpelacji, wniosków i zapytań radnych można się zapoznać w Biuletynie 

Informacji Publicznej. 

 

Ad 12. 

 

Halina Bocheńska Wiceprzewodnicząca Rady – przedstawiła wnioski komisji i klubów 

radnych, prosząc przewodniczących o wyrażenie opinii co do uzyskanych na nie odpowiedzi.  

Przedstawiła 2 wnioski Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, na obydwa Komisja uzyskała 

odpowiedzi, zwróciła się do Wiceprzewodniczącego Komisji z prośbą o wyrażenie 

stanowiska Komisji. 

 

Andrzej Łukasiak – w imieniu Komisji podziękował za otrzymane odpowiedzi, ale stwierdził, 

że  ustosunkuje się do nich na następnej sesji Przewodniczący Komisji. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła wnioski klubów radnych. Wnioski złożyły  Klubu Radnych 

„Niezależni” i Klubu Radnych „Wspólnota dla Cieszyna”. 

Do uzyskanych odpowiedzi nie wniesiono uwag. 

Z treścią wniosków i udzielonymi na nie odpowiedziami można zapoznać w Biurze Rady 

Miejskiej lub w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

Adam Wójtowicz – odniósł się do odpowiedzi na wnioski grupy radnych A. Wójtowicz, K. 

Herok i E. Raabe, która złożyła 4 wnioski. Uzyskane odpowiedzi są mocno niezadawalające. 

Pierwszy wniosek dotyczył transmisji online posiedzeń sesji. W odpowiedzi podaje się 

kwestie ochrony dóbr osobistych oraz osób trzecich, a sesje w wielu miastach są 

transmitowane. Dugi problem jaki przedstawiono w odpowiedzi to kwestia techniczna, jego 

zdaniem nie jest to powód aby nie zrealizować tego wniosku. Pojawia się natomiast 

informacja, że być może nagrania sesji, ale nie online, będą zamieszczane w BIP. 

Drugi wniosek dotyczył budżetu partycypacyjnego. W odpowiedzi mówi się, że jest to 

stosunkowo nowa metoda i nie bardzo jeszcze rozpowszechniona. Poinformował, że jedno ze 

śląskich miast przystąpiło do realizacji takiego budżetu. Z puenty odpowiedzi można mieć 

nadzieję, że Rada będzie miała możliwość uchwalenia w przyszłym roku takiego budżetu.  

Kolejny wniosek dotyczył zmiany obsługi prawnej Rady Miejskiej, poprzez osobnego dla 

Rady radcę prawnego. Zamysł jest taki, aby obecny radca nie musiał występować jako strona 

w stosunku do Burmistrza, do Rady, a czasami nawet do Powiatu.  

Ostatni wniosek dotyczył wartościowania i etatyzacji w Urzędzie Miejskim. Odpowiedź 

mówi, że zgodnie z obowiązującym stanem prawnym proponowane działania nie mają 

podstawy prawnej i mogły by być uznane przez organy kontroli za nielegalne i 

niegospodarne. W nawiązaniu do otrzymanej odpowiedzi odczytał kolejny wniosek grupy 

radnych w tej sprawie.  

 

Bolesław Zemła – poinformował Radę, że w odpowiedzi na głosy i propozycje radnych, od 

następnej sesji nie będzie czytana pełna treść wniosków, zapytań i interpelacji, ani 

odpowiedzi na nie. Wszystkie one znajdują się w Biuletynie Informacji Publicznej. Radni 
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będą natomiast mieć możliwość odnieść się w tym punkcie porządku obrad do otrzymanych 

odpowiedzi. 

 

Adam Wójtowicz – ponownie zabierając głos poinformował, że Komisja UAZ nie otrzymała 

do tej pory odpowiedzi na wniosek z dnia 28 listopada 2012 r. dot. wystąpienia do Ministra 

Kultury w sprawie układu urbanistycznego miasta. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, że sprawdzi tę sytuację. 

 

Olgierd Lizoń – odnosząc się do kwestii wartościowania stanowisk pracy, zapytał, czy chodzi 

tutaj o przeprowadzenie analizy wartości danego stanowiska, czy też potrzeby jego istnienia. 

Zaproponował aby wniosek uzupełnić o tę drugą część, ponieważ z faktu ile kosztuje dane 

stanowisko nie wynika, czy ono jest potrzebne i ile np. jest takich stanowisk potrzebnych do 

obsługi jakiegoś procesu.  

 

Krzysztof Kasztura – dodał, że  przy wartościowaniu i etatyzacji należy również pamiętać, iż 

może się okazać, że np. brakuje etatów. 

 

A 13. 

 

Bolesław Zemła – zapytał, czy ktoś radnych chciałby złożyć oświadczenie. 

Oświadczeń nie wygłoszono.  

 

Następnie przedstawił korespondencję skierowaną do Rady Miejskiej; 

 

1. Burmistrz Miasta Cieszyna przesłał do Rady Miejskiej informację o podjęciu, na 

podstawie § 7 ust. 1 uchwały Rady Miejskiej Cieszyna w sprawie określenia zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Cieszyn, 

zarządzenia w sprawie zawarcia umowy najmu lokalu socjalnego. 

2. II Z-ca Burmistrza Miasta przesłał do wiadomości Rady Miejskiej pismo skierowane do 

Zarządu Stowarzyszenia Samorządowego Ziemi Cieszyńskiej z dnia 24 stycznia 2013 r. z 

wnioskiem o podjęcie działań mających na celu opracowanie Strategii rozwoju małej i 

drobnej przedsiębiorczości w obszarze powiatu cieszyńskiego. 

3. Stowarzyszenie Samorządowe Ziemi Cieszyńskiej przesłało do wiadomości Rady 

Miejskiej informację na temat projektu pn. „Budowa sieci szerokopasmowego internetu 

na terenie gmin powiatu cieszyńskiego”. Informacja ta została przekazana wszystkim 

radnym. 

4. Górnicza Spółdzielnia Mieszkaniowa w Cieszynie w piśmie z dnia 3 stycznia 2013 r. 

odniosła się do uchwały Rady Miejskiej w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty, a także 

uchwały w sprawie określenia terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. Spółdzielnia prosi o przedstawienie 

uzasadnienia wyboru metody ustalenia opłaty. Pismo to zostało skierowane do Burmistrza 

Miasta i Komisji Gospodarki Komunalnej z prośba o opinię w tej sprawie.  

5. Państwo Ilona i Jan Witosz przesłali do wiadomości Rady Miejskiej wystąpienie do 

Wojewódzkiego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w sprawie składowania ziemi i 

gruzu przy ul. Katowickiej w Cieszynie. Zdaniem Państwa Witoszów lokalizacja ta 

zagraża instalacji wodociągowej, gazowej i sieci kanalizacji sanitarnej. 

6. Pismo p. Moniki Badura z dnia 23 stycznia br. w którym wnosi ona o zmianę uchwały 

Rady Miejskiej nr XVI/150/07 z dnia 29 listopada 2007 roku w sprawie wprowadzenia na 
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terenie miasta Cieszyna zwolnień niektórych nieruchomości z podatku od nieruchomości. 

Zdaniem p. Badury pkt 8 § 1, który mówi o zwolnieniu nowo wybudowanych budynków i 

budowli przeznaczonych na prowadzenie działalności gospodarczej,  faworyzuje 

powstawanie nowych obiektów i nie motywuje do remontu obiektów w centrum miasta. 

Pismo to zostało skierowane do Komisji Finansów oraz Burmistrza Miasta z prośbą o 

zajęcie stanowiska. 

7. II Z-ca Burmistrza Miasta p. Adam Swakoń przesłał do wiadomości Rady Miejskiej 

pismo Urzędu Marszałkowskiego w Katowicach dot. utrzymania zieleni na rondach 

wzdłuż DW 938 oraz informację, że ze względu na brak pozytywnej opinii ZDW nie 

zostanie zrealizowany wniosek „Analiza konieczności zastosowania sygnalizacji świetlnej 

na przejściu dla pieszych w ciągu drogi wojewódzkiej 938 w rejonie Szkoły Podstawowej 

nr 6 w Cieszynie”, a także pismo Zarządu Dróg wojewódzkich wzywające  PHU LARIX 

w Lublińcu do zimowego utrzymania chodników w ciągu drogi wojewódzkiej 938, w 

szczególności na odcinku od węzła Pastwiska do ulicy Łanowej. 

8. Burmistrz Miasta Cieszyna pismem z dnia 30 stycznia 2013 r. zwrócił się do Rady 

Miejskiej z prośbą o rozważenie możliwości wytypowania dwóch przedstawicieli Rady, 

jako obserwatorów egzaminów w szkole podstawowej gimnazjum. Termin zgłoszenia 

obserwatorów upływa z dnia 14 lutego 2013 r. 

9. Informacja Świetlicy Krytyki Politycznej o wizycie Prezydenta RP w dniu 4 lutego 3013 

r. w Cieszynie. 

 

 

Alicja Wlach – przedstawiła swoją interpelację z dnia 23 stycznia br., w której pyta kiedy 

zostanie przedłożona Radzie do uchwalenia uchwała w sprawie określenia zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Cieszyn. 

 

Bolesław Zemła – odpowiedział, że planuje się w połowie lutego zorganizowanie spotkania 

Przewodniczących klubów radnych i ustalenia planu działania w tym temacie. Będzie to 

spotkanie otwarte, o jego terminie radni zostaną poinformowani pocztą e-mail. 

 

Adam Wójtowicz – zaproponował, aby spotkać się także w związku z wnioskiem radnej 

Janiny Cichomskiej skierowanym również w tej sprawie do Rady Miejskiej. 

 

Krzysztof Kasztura – zwrócił się do radnych z podziękowaniami za odpowiedź na jego prośbę 

o wsparcie finansowe pogorzelców, rodziny z Cieszyna – Pastwisk. 

 

Andrzej Łukasiak – zapytał, co słychać w organizacji węzła przesiadkowego, czy jest 

nadzieja, że w bieżącym roku Cieszyn doczeka się dworca autobusowego. 

 

Burmistrz Miasta Mieczysław Szczurek – odpowiedział, że w najbliższym czasie zostanie 

opublikowana uchwała Rady Miejskiej w sprawie przejęcia przez Gminę Cieszyn terenów 

PKP zlokalizowanych przy ul. Feliksa Hajduka w Cieszynie. Będzie to stanowiło podstawę 

do podpisania porozumienia Miasta z PKP. Porozumienie to zostanie przekazane z Katowic 

do Warszawy, co będzie leżeć po stronie PKP. Miasto zrobiło wszystko co było możliwe żeby 

doszło do podpisania tego porozumienia. Miasto czeka teraz na ruch ze strony PKP. Sprawa 

się toczy i wydaje się, że rozwiązanie jest bliżej niż dalej. 

 

II Z-ca Burmistrza Miasta Adam Swakoń – w uzupełnieniu dodał, że po podpisaniu 

porozumienia z PKP konieczna jest zgoda Ministra Transportu. Z rozmów z PKP wynika, że 

przekazanie nieruchomości miałoby nastąpić w perspektywie kilku miesięcy, ale są to tylko 
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na razie deklaracje. Plac przy ulicy Hajduka został doświetlony, Burmistrz czyni starania, aby 

uzupełnić ilość wiat przystankowych, przystanki zostały ponumerowane i na tablicy zbiorczej 

znajdują się rozkłady jazdy wszystkich przewoźników, rozkłady jazdy będą publikowane w 

„Wiadomościach Ratuszowych” i dostępne są również na stronie internetowej Miasta. 

Funkcjonuje toaleta kontenerowa, a kiedy Miasto przejmie budynek dworca PKP ma nadzieję, 

że uda się pozyskać finanse, aby w jego wnętrzu zbudować toalety publiczne, zapewnić 

podróżnym poczekalnię i wskazana tam również byłaby lokalizacja restauracji. Obecny plac 

przystankowy wymaga generalnego remontu. 

 

Ad 14. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodniczący Rady p. Bolesław Zemła, zamknął obrady 

dwudziestej ósmej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VI kadencji. 

 

 

 

 

 

Protokołowała:     Przewodniczący Rady Miejskiej Cieszyna 

Monika Praski      Bolesław Zemła 

 

 


